
Protokół Nr 15/2021 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 14 i 24 maja 2021 r.  

 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 1 -7.12.2020 r. 

4. Zaopiniowanie Sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2020 r. oraz informacji o stanie mienia 

jednostki i sprawozdania z wybranych planów finansowych samorządowych instytucji kultury 

5. Przygotowanie wniosku do Rady Miejskiej o udzielenie/nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi Gołdapi 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski. Powitał członków komisji 

oraz pracowników Urzędu. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski przedstawił porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono i jednogłośnie przyjęto 3 za. 

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski zaproponował przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji  

z dni 1 -7 grudnia 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski poprosił o uzupełnienie protokołu o wpis „spotkanie dało 

ogląd sytuacji i każdy mógł się wypowiedzieć na ten temat. Grono fachowców biorących udział w dzisiejszym 

posiedzeniu Komisji  powinno znaleźć wyjście z tej trudnej sytuacji, by dalej można było kontynuować 

inwestycję. Zwrócił się z prośbą do burmistrza, inwestorów oraz kierownika budowy, by o wypracowaniu 

wyjścia z danej sytuacji poinformować Radę Miejską”. Dodał, że uzupełniony protokół będzie podejmowany 

na następnym posiedzeniu. 

 

Do pkt 4 

Skarbnik Gminy Gołdap Edyta Białek powiedziała, że burmistrz Gołdapi przedkłada Radzie Miejskiej  

w Gołdapi sprawozdanie finansowe za 2020 rok, zgodnie z art. 270 ustawy o finansach publicznych. 

Sprawozdanie finansowe składa się z: 

• Bilansu z wykonani budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

• Łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych; 

• Łącznego rachunku zysków i strat obejmujące dane wynikające z rachunków zysków i strat jednostek 

budżetowych; 

• Łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawienia zmian  

w funduszu jednostek budżetowych. 

Sprawozdanie finansowe zawiera łączne dane obejmujące 12 jednostek budżetowych takie jak: Urząd Miejski 

w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 3 

w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi, Szkoła Podstawowa w Grabowie, Szkoła Podstawowa  

w Pogorzeli, Szkoła Podstawowa w Jabłońskich, Ośrodek Sportu i Rekreacji, Ośrodek Pomocy Społecznej,  

Środowiskowy Dom Samopomocy „Słoneczny Dom” w Gołdapi oraz Przedszkole Samorządowe  

Nr 1 w Gołdapi. 

Bilans z wykonania budżetu Gminy Gołdapi za 2020 rok przedstawia sytuację finansową Gminy Gołdap  

w zakresie realizacji dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów. W bilansie z wykonania budżetu 

ujmuje się operacje związane z wykonaniem budżetu Gminy bez uwzględnienia danych poszczególnych 

jednostek organizacyjnych gminy wraz z wykazaniem wyniku finansowego – nadwyżki lub deficytu.  

W bilansie wykazywane są wszystkie zobowiązania, zaciągnięte w 2020 roku oraz w latach poprzednich. 



Bilans z wykonania budżetu Gminy prezentuje dane podzielone na aktywa i pasywa. Suma aktywów  

i pasywów na dzień 31 grudnia 2020 roku wyniosła 21.001.634,37 zł. 

W aktywach na koniec roku 2020 występują: 

• 84,45 % stanowią środki pieniężne w wysokości 17.736.399,70 zł, obejmujące środki subwencji 

oświatowej – 1.163.051,00 zł, przekazane w grudniu 2020 roku z przeznaczeniem na styczeń 2021 

roku, środki na wyodrębnionego rachunku bankowym do realizacji projektu : „Uczniowie ze wsi 

globalnej społeczności” w wysokości 149.047,20 zł, „Wsparcie podopiecznych oraz pracowników 

OPS  w celu powstrzymania rozpowszechniania się COVID-19”  w wysokości 100.895,35 zł, 

środki na rachunku Split VAT  w wysokości 92.514,26 środki budżetowe w wysokości 

17.388.266,08 zł; 

• 15,55 % stanowią należności i roszczenia w wysokości 3.265.234,67 zł, w tym należności  

od urzędów skarbowych, należności z tytułu udziałów gminy w podatku dochodowym od osób 

fizycznych, przekazane środki z funduszu dróg,  które gmina otrzymała w 2020 roku na realizację 

zadania również w 2021 roku oraz środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych otrzymane 

przez Gminę w 2020 roku do realizacji również w 2021 roku.; 

W pasywach na koniec roku 2020 występują: 

• zobowiązania w wysokości 52.484.925,77 zł stanowią: zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów  

i pożyczek oraz emisji obligacji w wysokości 51.905.406,00 zł, zobowiązania wobec budżetów  

w wysokości 579.519,77 zł w tym niezwróconych do końca roku niewykorzystanych dotacji celowych 

z budżetu państwa, oraz środki gromadzone na wyodrębnionych rachunkach jednostek oświatowych; 

• aktywa netto budżetu wynoszą – 32.646.342,40 zł i obejmują: wynik wykonania budżetu gminy  

w wysokości – 1.174.242,21 zł ( zrealizowane dochody przewyższające zrealizowane wydatki plus 

wydatki niewygasające do realizacji w 2021 roku), nadwyżka budżetu w wysokości 3.143.876,75 zł  

(to wynik wykonania budżetu za 2020 rok powiększony o kwotę wydatków niewygasających),  

rezerwa na niewygasające wydatki w wysokości 1.969.634,54 zł oraz skumulowany wynik finansowy 

w wysokości – 35.790.219,15 zł , wynikający z przeksięgowań dochodów i wydatków  

z lat poprzednich; 

• rozliczenia międzyokresowe w wysokości 1.163.051,00 zł są to środki z subwencji oświatowej których 

wpływ nastąpił w grudniu 2020 roku natomiast obejmują okres rozliczeniowy styczeń 2021 roku. 

Sprawozdanie finansowe – bilans jednostek budżetowych, rachunek zysków i strat oraz zmiany w funduszu 

jednostki są ze sobą ściśle powiązań w zakresie funduszu jednostki jak i wykazanego wyniki finansowego 

za rok sprawozdawczy. 

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski powiedział, że komisja zapoznała się opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Została wydana pozytywna opinia. 

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji  

z wyszczególnieniem pozycji w poszczególnych paragrafach na kolejne posiedzenie komisji i przełożył 

posiedzenie Komisji na dzień 24.05.2021 r. 

 

W dniu 24.05.2021 r. Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski wznowił posiedzenie komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski powiedział, że Komisja otrzymała od Skarbnika Gminy 

wnioskowaną informację na e-mail. Poprosił o wyjaśnienie różnicy kwot w planowanych dochodach  

i wydatkach pomiędzy 29.12.2020 r. a 31.12.2021 r.  

 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że budżet na 2020 rok planowany był  deficytem  

w wysokości 13.035.028 zł. Na koniec roku budżetowego 2020 roku planowany deficyt wyniósł 16.615.398,32 

zł w tym deficyt majątkowy w wysokości 10.545.638,65 zł oraz deficyt bieżący w wysokości 6.069.759,54 zł. 

Dochody zostały wykonane w 95%, w ponad 100% dochody bieżące a niecałe 69% dochody majątkowe.  

Na dochody majątkowe wpłynęła budowa zakładu Przyrodoleczniczego. W związku z wstrzymaniem realizacji 

inwestycji nie były składane wnioski o dofinansowanie.  

 

 Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski zapytał, czemu w dniu 29.12.2020 r. został przedłożony 

radnym projekt uchwały z wysokością wydatków w kwocie 15.500.000,00 zł, chociaż od czerwca inwestycja 

jest wstrzymana.  



 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że wydatki na inwestycję są ponoszone zgodnie z ustalonym 

harmonogramem płatności.  

 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że nie było pewności czy ruszy budowa zakładu 

Przyrodoleczniczego a środki musiały być zabezpieczone na ewentualne wznowienie prac.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że niewydatkowane środki z roku 2020 stanowią wolne środki 

roku bieżącego i przechodzą na następny rok. Wykonanie budżetu jest na dzień 31.12.2020 r. a ustawodawca 

określił czas na sporządzenie sprawozdania finansowego do końca marca. Planowane przychody na rok 2020 

były niższe niż planowane. W ciągu roku zostały wypracowane wolne środki w wysokości 8.000.000,00 zł  

i prawie 2.100.000,00 z Funduszu Dróg Samorządowych. Planowane rozchody zostały zmniejszone  

o 2.500.000,00 zł ze względu na brak możliwości wcześniejszego wykupu obligacji wyemitowanych w 2013 

roku w wysokości 2.000.000,00 zł, które stanowią wolne środki w tym roku. 

 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że niekorzystna umowa podpisana w 2013 r. nie pozwoliła   

na wcześniejszą spłatę.  

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski zapytał, dlaczego nastąpił zwrot kosztów w wysokości 

105.889,71 zł w § 6660 w związku z cyfryzacją Urzędu.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że sprawa dotyczy korekty finansowej. Powyższa kwota 

została zwrócona, by ponosić kosztów odsetek od tej kwoty. Sprawa jest w toku.  

 

Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska powiedziała, że projekt cyfryzacji był realizowany z udziałem 

środków Unii Europejskiej i przebiegał prawidłowo. Komisja europejska po wykonaniu analizy dokumentów  

i kontroli wniosła zastrzeżenie co do konkurencyjności przy wyborze wykonawcy programu. Urząd nie zgodził  

się z tym stanowiskiem wykonawcy i wystąpił na drogę sądową. Celem uniknięcia płacenia dalszych odsetek  

ta została zapłacona dana kwota. Sprawa jest w toku.  

 

Kierownik WA Róża Popławska powiedziała, że instytucja zarządzająca zarzuciła potencjalne ograniczenie 

konkurencyjności, czyli wskazanie w zamówieniu warunku doświadczenia w realizacji co najmniej dwóch 

dostaw systemu obejmującego swoim zakresem obszar elektronicznego obiegu spraw i dokumentów, których 

beneficjentem były jednostki samorządu terytorialnego. 

 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że ogłoszenie o zapotrzebowaniu było z jasnym wskazaniem 

wymagań systemowych dla jednostek samorządu terytorialnego.  

 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski zapytał czy członkowie Komisji mają pytania  

do przedstawionej informacji.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań. 

 

Do pkt 4 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag i wniosków do przedstawionego sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2020 rok i jednogłośnie 3 za, 1 wstrzymujący się 

pozytywnie zaopiniowali sprawozdania. 

 

/w załączeniu/ 

Uchwała Nr 1/2021 

Komisji Rewizyjnej  

Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 24 maja 2021 r.  

Do pkt 5 

Przewodniczący Komisji Marian Mioduszewski poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Gołdapi z dnia 24 maja 2021 roku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gołdapi  

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.  



 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Gołdapi z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok głosami 3 za, 1 wstrzymujący się został przyjęty. 

 

                 /w załączeniu/ 

Wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 24 maja 2021 r.  

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Pan Marian Mioduszewski zaproponował przyjęcie protokołu z posiedzenia 

komisji z dni 1 -7 grudnia 2020 r. z wprowadzoną poprawką. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie głosami 4 za przyjęli protokół z dni 1-7 grudnia 2020 r.  

 

Do pkt 6 

Przewodniczący Komisji Pan Marian Mioduszewski powiedział, żeby sesja budżetowa odbyła się  

stacjonarnie. Dodał, że w trakcie sezonu urlopowego na plaży miejskiej zasadnym jest postawienie toi toi.  

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała          Przewodniczący Komisji 

     Katarzyna Krusznis             Marian Mioduszewski  


